
СТОЛИЧНА ОБЩИНА

СТОЛИЧЕН ОБЩИНСКИ СЪВЕТ

ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ОБРАЗОВАНИЕ, КУЛТУРА, НАУКА И 
КУЛТУРНО МНОГООБРАЗИЕ

ПРОТОКОЛ №112

от редовно заседание на ПК но Образование, култура, наука и 
културно многообразие проведено на 09.05.2023 г.

от 09:30 часа в Зала 1, ул. „Московска“ №33

Днес, 09.05.20231. се проведе редовно заседание на Постоянната комисия по 
Образование, култура, наука и културно многообразие.

Заседанието беше открито от г-жа Малина Едрева - председател на ПК по ОКНКМ. 
При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 9 /девет/ 
общински съветници, поради което заседанието може да бъде проведено. Г-н Д. Антов и 
д-р Койчев се присъединиха по време на заседанието. Г-н Калоян Паргов и г-жа Албена 
Кръстева отсъстваха за цялата продължителност на заседанието.

Г-жа М. Едрева докладва проекта за дневен ред на заседанието. Комисията 
подкрепи проекта за дневен ред със 9 /девет/ гласа “за”.

Общо гласували: 
в т.ч.: 9

За 9

Против Няма

Въздържали се Няма

Поименно гласуване на дневния ред:
1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов —

4. Албена Кръстева —

5. Антон Койчев —

6. Веселин Калановски за

7. Грети Стефанова за

8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов за
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11. Калоян Паргов

12. Михаил Паргов за

13. Симеон Колев за

По т. 1 от дневния ред :
Доклад с вх.№ СОА23-ВК66-4188 / 25.04.2023 г. относно присъждане на ежегодни 

награди на Столична община в областта на предучилищното и училищното образование 
с вносител г-н М. Боршош, зам.-кмет на Столична община.

Г-жа Мария Минчева, д-р д-я „Образование“ представи доклада за ежегодните 
награди на Столична община в областта на пред/училищното образование в навечерието 
на 24 май. За 2023г. журито е присъдило най-високата награда на ДГ №88 и НПМГ.

Въз основа на състоялото се представяне и проведеното гласуване бяха взети 
следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 9

За 9

Против Няма

Въздържали се Няма

Поименно гласуване по т. 1 от дневния ред:
1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов —

4. Албена Кръстева —

5. Антон Койчев —

6. Веселин Калановски за

7. Грети Стефанова за

8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов за

11. Калоян Паргов —

12. Михаил Паргов за

13. Симеон Колев за
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По т.2 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА23-ВК66-3947 / 18.04.2023 г. относно приемане на Отчет за 

изпълнение на Програма "Културно наследство" на Столична община за 2022 г. с 
вносител арх. Здравко Здравков, гл. архитект на Столична община

Арх. Каменов, директор на д-я „Градско и пространствено планиране и 
недвижимо културно наследство“ - НАГ информира ПК, че програмата стартира в края 
на 2019г. и цели да подпомогне собствениците на сгради културна ценност като се 
инвестира в проекти за реставрация. В първата сесия през 2020г., са одобрени три сгради 
- Националния студентски дом и две сгради на БАН на ул. „Московска“ 13 и 15. Две от 
сградите са на финала на процедура - проектите са внесени за одобрение в Министерство 
на културата /МК/. По втората сесия - 2022г. са одобрени 7 сгради - шест частни и една 
общинска. За тях са изготвени обследвания и техническите паспорти са съгласувани с 
МК. Подготвят се инвестиционните проекти за сградите.

Г-н Б. Бориславов отправи питане към арх. Каменов кои са основните спънки 
програмата да върви по-добре. Според г-н Бориславов сумата за финансиране на 
програмата е смешно малка за нуждите, които виждаме като се движим в центъра на 
София.

Арх. Каменов отговори, че една от основните причини е съгласуването от страна 
на МК. Срокът по закон е 4 месеца, но не го спазват в повечето случаи. Проектът за 
сградата на БАН на ул. „Московска“ №13 е преседял почти цяла година в 
министерството.

Г-н Б. Бориславов отправи предложение, ако е възможно на базата на практически 
опит, ако е необходима промяна в нормативната уредба на законово ниво, да се състави 
предложение и да се внесе в парламента, за да се види дали тези стъпки не могат да се 
случват паралелно в институциите.

Арх. Каменов информира ПК, че има предложение от 2017 г. за изменение в 
закона като се е предвиждало да бъдат създадени специализирани звена в общините. МК 
е направило всичко възможно те да не проработят. МК е подготвило изменение на Закона 
за културното наследство като се предлага сградите с по-нисък статут с местно значение 
да минават само през НИНКН, а само тези с национално значение да минава на втора 
стъпка през МК.

Г-н М. Паргов отправи питане дали е направена предварителна информационна 
кампания.

Арх. Каменов отговори, че за тази сесия на програмата е направена по-голяма 
инфо кампания от предходната. Подготвени и излъчени са клипове в метрото и 
трамваите, раздадени са флаери в пощенски кутии на сгради паметници на културата, 
брандирап е трамвай по линия 4. в централните райони са поставени постери в р-н 
администрации и в данъчни служби.

Г-жа Едрева подложи на гласуване доклада с предложения проект на решение.
Въз основа на проведеното гласуване бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 10

За 10

Против Няма

Въздържали се Няма
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Поименно гласуване по т. 2 от дневния ред:
1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов за

4. Албена Кръстева —

5. Антон Койчев —

6. Веселин Калановски за

7. Грети Стефанова за

8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов за

11. Калоян Паргов —

12. Михаил Паргов за

13. Симеон Колев за

По т.З от дневния ред:
Доклад е вх.№ СОА23-ВК08-4457 / 22.03.2023 г. относно провеждане на публично 

оповестен конкурс за отдаване под наем, за срок от 5 /пет/ години, на недвижим имот- 
публична общинска собственост, с предназначение за ученически стол и бюфет, находящ 
се на територия 1 а на 171 ОУ "Стоил Попов" - гр. Нови Искър с вносител г-жа Даниела 
Райчева, кмет на район „Нови Искър“ и становище с вх.№ СОА23-ВК08-4457-[3] / 
18.04.2023 г. от М. Боршош, зам.-кмет на Столична община

Г-жа М. Едрева подложи на гласуване доклада с проекта на решение.
Въз основа на състоялото се гласуване бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 10

За 10

Против Няма

Въздържали се Няма

Поименно гласуване по т. 3 от дневния ред:
1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов за

4. Албена Кръстева —

5. Антон Койчев —
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6. Веселин Калановски за

7. Грети Стефанова за

8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов за

11. Калоян Паргов —

12. Михаил Паргов за

13. Симеон Колев за

По т.4 от дневния ред:
Информация за постъпила поща е вх.№ СКК23-ВК66-73/06.04.2023 г.; СОА22- 

ВК08-16836-[44] /05.04.2023 г. и СОА23-ВК66-4017-[2]/03.05.2023г. относно включване 
на общински съветници от ПК за децата младежта и спорта, ПК по международно 
сътрудничество и туризъм, европейски програми и проекти, ПК по образование, култура, 
наука и културно многообразие в Експертна комисия за оценка на проектни предложения 
по Програма „София - град на младите и активните“ за финансиране на младежки 
дейности, сесия 2023 година

Г-жа Едрева представи на ПК писмо с вх.№ СОА23-ВК66-4017-[2]/03.05.2023г. 
относно включване на общински съветници от ПК за децата младежта и спорта, ПК по 
международно сътрудничество и туризъм, европейски програми и проекти, ПК по 
образование, култура, наука и културно многообразие в Експертна комисия за оценка на 
проектни предложения по Програма „София - град на младите и активните“ за 
финансиране на младежки дейности, сесия 2023 година

Въз основа на състоялото се представяне и проведеното гласуване бяха взети 
следните решения:

1. Ком исията излъчва г-н Димитър Вучев.

Поименно гласуване по т. 3 от дневния ред:

.................Общо гласували:
в т.ч.: 10

За 10

Против Няма

Въздържали се Няма

12 -.ч мсе.чанне на 
юнание. нлра. |.п ка и културно

1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов за

4- Албена Кръстева __

5. Антон Койчев —

6. Веселин Калановски за
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7. Грети Стефанова за

8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов за

11. Калоян Паргов —

12. Михаил Паргов за

13. Симеон Колев за

По т. разни от дневния ред:
Г-жа Гр. Стефанова изрази възмущението си, че гласувано от СОС решение за 

поставяне на информационна табела на МОЧА, в която да се упоменава за какво става 

дума, все още не е изпълнено. Апелира за предприемане на действия в най кратки 

срокове. Г-жа Стефанова предложи да финансира изработката на табелата.

Г-жа Едрева о твърна, че изпълненията на решенията са от компетентността на СО. 

ПК се е произнесла по доклада. Д-я „Култура“ би трябвало да направят нужните стъпки. 

Ще бъде поискана информация за изпълнението на решението.

Г-жа Гр. Стефанова сподели, че по отношение на казуса с 203 и 142 училища днес 

е разбрала от г-жа Мария Минчева, че има придвижване по въпроса като ще се състои 

преразпределение на стаите. В момента РУО - София е одобрило 5 паралелки за 8 клас в 

203, който ще бъдат максимално запълнени. В 142 паралелките са 3-4 по 20 деца, докато 

в 203 са по 28. Обаче класните стаи са разпределени на 142 явно по усмотрение на СО. 

Г-жа Стефанова е на мнение, че и учителите и обществеността трябва да се запознаят с 

решението. Родителите искат децата им да учат в 203. Напрежението не е спаднало от 

преди 6-7 месеца. Грешката е наша, че не сме им споделили решението. Разбрала е, че за 

76. и 32. училища е взето решение за сливането им или предстои да се вземе. Родителите 

и учениците са притеснени. ОКНКМ е длъжна да взима решения и да ги предизвиква.

Г-жа Едрева отвърна, че за 32-то предстои районният кмет да внесе доклад и 

следва да мотивира своите решения пред училищните общности.

Предвид случилите се стрелби в училища в Белград, г-н Бориславов отправи 

молба към г-жа Минчевва да запознае ОКНКМ с доклад и анализ на състоянието на 

столичните училища по отношение на училищните психолози както и наличната охрана.

Г-жа Едрева заяви, че заедно с г-жа Минчева подготвят програма за децата със 

СОП. Ще бъде предложен модел базиран на работа с училищната общност, семейството,
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учителите и пр.. за да могат последните да идентифицират и реагират адекватно на 

децата в личностното им израстване.

Г-н Бориславов отправи питане към г-жа Генова, д-р на д-я „Култура“ какво се 

случва конкретно с изработката и поставянето на информационната табела за МОЧА.

Г-жа Генова отговори, че д-я „Култура“ отговаря за координиране изготвянето на 

текста според решението на СОС в сътрудничество с представители на университетите 

и за последващото разглеждане от ЕХС. За самото производството отговарят управление 

и анализ на трафика.

Заседанието бе закрито с изчерпването на дневния ред.
11 л

Изготвил: / \ । 1 \
Христев\

Председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:
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Малина Едрев^/
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Борислав Бориславов 
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